
Grønt Råd
Torsdag den 4. februar 2021 - kl. 18:00
Virtuelt

Deltagere

Bjarne Frimann Skov (grønne interesseorganisationer) - Deltog
Hella Hardø Tiedemann (A) - Deltog
Arne Jensen (Grundejerforeninger) - Deltog
Birte Kramhøft (fra Seniorrådet) - Deltog
Erling Petterson (boligforeninger) - Deltog
Gert Schønberg (grønne interesseorganisationer) - Deltog
Hagen Ahlgren (boligforeninger) - Deltog
Jens Ohlsson (koloni- og nyttehaver) - Deltog
Johannes Nørgård (koloni- og nyttehaveforeninger) - Deltog
Kurt Bidstrup (øvrige foreninger) - Deltog
Per Bo Jensen (grønne interesseorganisationer) - Deltog
Per Mortensen (A) - Deltog
Stine Rahbek Pedersen (Ø) - Deltog
Susanne Hegelund (uden for grupperne) - Deltog
Søren Jensen (uden for grupperne) - Deltog
Trine Baarstrøm (afsnitsleder) - Deltog
Thomas Christensen - Deltog

Afbud/Fraværende

Peter Bendix (grønne interesseorganisationer) - Afbud
Torben Juul Andersen (grundejerforeninger) - Afbud

Punkt 1 Meddelelser

Beskrivelse
Seneste møde i Teknik- og Miljøudvalget ved Hella Hardø Tiedemann (A)1.



formand for Teknik- og Miljøudvalget.

 
Grønt Råd har lejlighed til at byde velkommen til ny direktør2.
Elisabeth Gadegaard Wolstrup, som bl.a. er direktør for miljø- og teknikområdet.
Elisabeth præsenterer sig selv på mødet. 

Beslutning

Taget til efterretning.

Direktør Elisabeth Gadegaard Wolstrup var forhindret, men præsenterer sig selv på
kommende møde i Grønt Råd.

Punkt 2 Planer og høringer på vej

Sagsfremstilling

Administrationen orienterer om relevante planer og høringer.

Jonstruplejren, Helhedsplan. Planen er trukket tilbage og skal gentænkes. I 2021
bliver der igangsat en proces med fokus på inddragelse, organisation og proces.
Der forventes først en Helhedsplan for Jonstruplejren i 2022. 
Kildedal. Der arbejdes på miljøvurdering, som kommer i høring sammen med
forslag til Helhedsplan for Kildedal i slutningen af april 2021. Der er nedsat en
Grøn Følgegruppe med repræsentanter fra Naturkvalitetsudvalget og Grønt Råd.
Baltorpplænen. Lokalplan nr. 196 for en ny bydel på Baltorpplænen kommer i
høring i marts og april 2021 med forventet endelig vedtagelse i juni 2021. 
Kolonihaverne. Lokalplan nr. 182 for kolonihaver vedtaget på
Kommunalbestyrelsens møde den 25. januar 2021.
Klimapolitik. Opstart af ny klimapolitik, hvor Grønt Råds arbejdsgruppe er
inviteret til første møde. Trine Baarstrøm introducerer til processen med
udarbejdelse af klimapolitik.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser



Bilag

0 bilag

Beslutningen træffes af

Grønt Råd

Indstilling

Center for By, Erhverv og Miljø indstiller, at

Orienteringen om planer og høringer på vej tages til efterretning.1.

Beslutning

Taget til efterretning med disse bemærkninger:

Lokalplan nr. 182 for en ny bydel på Baltorpplænen. Der var bekymring for, at
bebyggelsen lukker om sig selv og for, at klimaparken ikke åbner sig til
offentligheden. Arbejdsgruppe vil gerne involveres i udformning af klimaparken.

Der nedsættes et §17, stk. 4 udvalg om Jonstruplejren.

Centerchef for By, Miljø og Erhverv Steen Pedersen deltog under dette punkt.

Punkt 3 Grupper i Grønt Råd

Sagsfremstilling

De enkelte arbejdsgrupper i Grønt Råd fremlægger sidste nyt.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser



Bilag

1 bilag, heraf 0 anbefales

Beslutningen træffes af

Grønt Råd

Indstilling

Center for By, Erhverv og Miljø indstiller, at

Orienteringen fra de enkelte grupper i Grønt Råd tages til efterretning.1.

Beslutning

Taget til efterretning med disse bemærkninger:

Naturgruppen havde deltaget i møde, som en del af den grønne følgegruppe til
Kildedal Udviklingsprojekt, den 14. januar 2021. Projektet har stort fokus på
naturindhold, og der var en god dialog og involvering.

Klimagruppen har holdt møde med administrationen om Klimaplanen og deltager
fremover som følgegruppe til udarbejdelse af Ballerup Kommunes klimaplan.
Følgegruppen blev på mødet suppleret med to nye medlemmer: Birte Kramhøft (fra
Seniorrådet) og Bjarne Frimann Skov (grønne interesseorganisationer).

Kommunikationsgruppen opfordrer til, at medlemmer i Grønt Råd henviser til Grønt
Råds hjemmeside og inviterer til Facebook side.

Grønt Råd nedsætter følgende ad hoc arbejdsgrupper:

Baltorpplænen: Søren Jensen, Johannes Nørgaard og Hagen Ahlgren fortsætter som ad
hoc gruppe og vil gerne involveres i udformningen af klimaparken.



Jonstruplejren: Der blev nedsat følgegruppe til det nye §17, stk. 4 udvalg: Bjarne
Frimann Skov (grønne interesseorganisationer), Arne Jensen  (Grundejerforeninger),
Stine Rahbek Pedersen (Ø) og Hella Hardø Tiedemann (A).

Punkt 4 Budget 2021 for Grønt Råd

Sagsfremstilling

Der er afsat 100.000 kr. til Grønt Råd i 2021. Heraf er 50.000 kr. afsat til Grønt Råds
pulje og 50.000 kr. til administration. Administration omfatter udgifter til ture- og
arrangementer, drift af hjemmesiden samt indkøb af udstyr og materialer. 

Derudover er der overført 100.000 kr. fra Grønt Råds budget 2020 til Grønt Råds
budget 2021.

Der er endnu ikke disponeret i Grønt Råds Budget 2021, men erfaringsmæssigt
bruges der ca. 10.000 kr. til diverse faste poster til administration.

Grønt Råd skal diskutere og beslutte, hvordan årets budget og de overførte midler
skal disponeres.

Formandskabet har foreslået, at der indkøbes 300 stk. affaldssnappere af en god
kvalitet til brug ved affaldskampagne, den årlige affaldsdag og andre arrangementer.
Administrationen har indhentet et tilbud på luksusaffaldssnapper, voksen til 175
kr./stk. og påsætning af label med "Grønt Råd - Ballerup" for 6,60 kr./stk. 

Udgiften til 300 stk. affaldssnappere med påsat label vil være 54.480 kr.

Grønt Råd skal beslutte, om tilbuddet på affaldssnappere skal accepteres.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Udgifter på 54.480 kr. til affaldssnappere tages af Grønt Råds driftsbudget.



Bilag

0 bilag

Beslutningen træffes af

Grønt Råd

Indstilling

Center for By, Erhverv og Miljø indstiller, at

Det besluttes, hvordan årets budget og overførte midler skal disponeres.1.

 
Det besluttes, om der skal indkøbes 300 affaldssnappere.2.

Beslutning

Ad. 1: Der afsættes 25.000 kr. til afholdelse af valg til Grønt Råd i efteråret, og 70.000
kr. afsættes til afholdelse af diverse begivenheder.

Ad. 2: Grønt Råd besluttede at købe 300 affaldssnappere med påtryk for 55.000 kr.

Punkt 5 Input til Budget 2022

Sagsfremstilling

Grønt Råd inviteres til at komme med idéer og forslag til budgettet for 2022.
Invitationen fremgår af høringsbrev (se bilag).

Grønt Råd skal drøfte, hvilke forslag, der skal gives til budgettet 2022, og om der er
skal nedsættes en hurtigt arbejdende arbejdsgruppe, der kan samle eventuelle forslag
i et høringssvar. Fristen er den 9. februar 2021 kort efter Grønt Råds møde den 4.
februar 2021.

Der gennemføres også en høring af budgetforslaget lige efter Økonomiudvalgets



førstebehandling af budget 2022 den 17. august 2021. Høringsperioden løber fra den
18. august 2021 til den 8. september 2021.

Forslag kan skrives ind i det vedlagte skema (se bilag) eller via de links, der fremgår
af høringsbrevet.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser

Bilag

2 bilag, heraf 2 anbefales

Beslutningen træffes af

Grønt Råd

Indstilling

Center for By, Erhverv og Miljø indstiller, at

Det besluttes, hvilke forslag og idéer Grønt Råd har til budgettet 2022.1.

 
Der udpeges medlemmer til en hurtigt arbejdende arbejdsgruppe til at samle2.
eventuelle høringssvar.

Beslutning

Ad. 1: Grønt Råd besluttede, at indsende sidste års forslag om ansættelse af en
naturvejleder til voksne. Yderligere forslag formidles via intern proces.

Ad. 2: Bjarne Frimann Skov indsender høringsforslaget.

Punkt 6 Ansøgning til Grønt Råds pulje -



Fuglekasser Måløv Park

Sagsfremstilling

Måløv Park boligforening har søgt om støtte til indkøb og opsætning af ugle- og
småfuglekasser på deres arealer. Formålet er at give ugler og småfugle bedre vilkår
for liv i bebyggelsen, samt bruge ugler som et led i rottebekæmpelse. Uglekasser
sættes op i tilknytning til foreningens nyttehave, hvor der findes store, gamle, høje
træer, og hvor der er konstateret rotter.

Bebyggelsen har en stor forekomst af gærdesmutter, som mangler
overvintringsmuligheder i kasser. Derfor sættes der fuglekasser op. Andre fugle som
rødhals og blåmejse vil også have glæde af kasserne.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Grønt Råds pulje for 2020 er overført til 2021. Der er således 100.000 kr. på kontoen.
Der søges om 3.000 kr. fra Grønt Råds pulje 2021.

Bilag

1 bilag, heraf 1 anbefales

Beslutningen træffes af

Grønt Råd

Indstilling

Center for By, Erhverv og Miljø indstiller, at

Der tages stilling til ansøgningen til Grønt Råds pulje 2021 om midler til1.
opsætning af fuglekasser i Måløv Park boligforening. 

Beslutning

Grønt Råd accepterede ansøgning om fuglekasser.



Punkt 7 Grønt Råd - Valg 2021

Tidligere behandling

Grønt Råd den 29. oktober 2020 Punkt 7

Sagsfremstilling

I 2021 er der kommunalvalg og samtidigt valg til Grønt Råd. Grønt Råd har på møde
den 29. oktober 2020 bedt om, at der nedsættes en ad hoc arbejdsgruppe, der skal
udarbejde forslag til valghandling og proces med at trække nye interesserede
til, herunder et forslag til en kort plan for, hvad Grønt Råd ønsker at arbejde med de
kommende år.

Der skal derfor udpeges en arbejdsgruppe til opgaven blandt Grønt Råds medlemmer.
På mødet i Grønt Råd fremsættes forslag fra medlemmerne til, hvordan der kan
hverves nye medlemmer. På mødet ønskes der også en første indikation af, hvilke
medlemmer, der ønsker at genopstille til Grønt Råd. 

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser

Bilag

0 bilag

Beslutningen træffes af

Grønt Råd

Indstilling

Center for By, Erhverv og Miljø indstiller, at

Der udpeges medlemmer til en ad hoc arbejdsgruppe om valg til Grønt Råd.1.



Beslutning

Bjarne Frimann Skov (grønne interesseorganisationer) og Gert Schønberg (grønne
interesseorganisationer) blev udpeget.

Der var forslag om at kontakte Ungdomsrådet, Den Grønne Studenterbevægelse,
Frivillighedsrådet og Spejderne for at skabe opmærksomhed for valg til Grønt Råd.

Punkt 8 Affaldskampagne

Sagsfremstilling

Organisationen Nature Says #Me Too igangsætter i samarbejde med Ballerup
Kommune en affaldskampagne fra den 1. marts 2021.

Formålet er at gøre opmærksom på henkastet affald langs veje og på pladser.
Organisationen har i gennem nogle år samlet affald på frivillig basis.

På Grønt Råds møde deltager initiativtager til organisationen Nature Says #Me
Too Claus Kiaer med et oplæg om affaldskampagnen og organisationens arbejde.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser

Bilag

0 bilag

Beslutningen træffes af

Grønt Råd



Indstilling

Center for By, Erhverv og Miljø indstiller, at

Orienteringen om affaldskampagnen tages til efterretning.1.

Beslutning

Taget til efterretning med disse bemærkninger:

Der var stor spørgelyst og interesse for organisationen og for affaldskampagnen.

Punkt 9 Grønt Råds anbefalinger til
naturforvaltningen

Sagsfremstilling

På møde i Grønt Råd den 29. oktober 2020 blev noter fra fællesmøde den 7. marts
2020 med Naturkvalitetsudvalget fremlagt og drøftet. På den baggrund ønskede Grønt
Råd at samle noterne til en samlet anbefaling til Teknik- og Miljøudvalget. En
anbefaling til, hvordan narturforvaltningen i Ballerup Kommune bør ændres og
prioriteres. 

Administrationen har gennemskrevet og sammenskrevet noterne så de fremstår som
anbefalinger (se bilag).

Grønt Råd skal beslutte, om anbefalingerne skal videregives til Teknik- og
Miljøudvalget.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser

Bilag

1 bilag, heraf 1 anbefales 



Beslutningen træffes af

Grønt Råd

Indstilling

Center for By, Erhverv og Miljø indstiller, at

Grønt Råd beslutter at videregive anbefalinger til naturforvaltningen i Ballerup1.
Kommune til Teknik- og Miljøudvalget.

Beslutning

Grønt Råd besluttede, at supplere anbefalingerne med ønsket om mere skov.

Anbefalinger forelægges for Teknik- og Miljøudvalget på møde den 6. april 2021.

Punkt 10 Eventuelt

Beslutning

Intet til eventuelt.

Source URL: http://ballerup.dk/dagsorden/groent-raad-04-02-2021


